
1 

BROI.0012.8.5.2019 

 

Protokół nr 5/19 

z posiedzenia Komisji Zdrowia i Spraw Społecznych 

Rady Powiatu we Włocławku  

 z dnia 28 maja 2019  roku 

 

 

1. Otwarcie obrad Komisji. 

 

W dniu 28 maja 2019  roku o godzinie 14:05 
 
Przewodniczący Komisji Zdrowia i Spraw 

Społecznych Pani Ewa Kończyńska dokonała otwarcia obrad Komisji, powitała wszystkich 

członków Komisji i zaproszonych gości Panią Agnieszkę Łobodę - Dyrektora Powiatowego 

Centrum Pomocy Rodzinie we Włocławku, Panią Bożenę Stępniewską – Dyrektora Powiatowego 

Urzędu Pracy we Włocławku, Pana Sławomira Paździerskiego – Dyrektora SPZPS we Włocławku 

oraz Panią Agatę Wojtkowską – członka Zarządu Powiatu we Włocławku. 

  

2. Stwierdzenie quorum.  

 

Na podstawie listy obecności Przewodniczący Komisji stwierdziła, że w obradach uczestniczą 3 

osoby, co wobec ustawowego składu Komisji, liczącego 5 osób stanowi wymagane quorum. 

Lista obecności członków Komisji stanowi załącznik nr 1 do niniejszego protokołu. 

Lista zaproszonych gości stanowi załącznik nr 2 do niniejszego protokołu. 

 

3. Przyjęcie porządku obrad.  

 

Przewodniczący  Komisji poinformowała, że wraz zawiadomieniem o posiedzeniu Komisji 

Zdrowia i Spraw Społecznych członkowie komisji otrzymali porządek obrad. 

Przewodniczący Komisji odczytała treść proponowanego porządku obrad: 

Porządek obrad: 

1. Otwarcie obrad Komisji. 

2. Stwierdzenie quorum.  

3. Przyjęcie porządku obrad. 

4. Przyjęcie protokołu nr 4/19 z posiedzenia Komisji Zdrowia i Spraw Społecznych  

z dnia 23 kwietnia 2019 r. 

5. Sprawozdanie z działalności  i  efektów  pracy powiatowego centrum pomocy rodzinie we  

Włocławku w 2018 roku oraz zestawienie potrzeb w zakresie systemu pieczy zastępczej. 

6. Ocena zasobów pomocy społecznej. 

7. Sprawozdanie Dyrektora Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie we Włocławku  

z działalności jednostki za rok 2018.  

8. Sprawozdanie z realizacji Powiatowej Strategii Rozwiązywania Problemów Społecznych w 

Powiecie Włocławskim na lata 2016-2025 w roku 2018.  

9. Sprawy różne. 

10. Zamknięcie obrad Komisji. 

Przewodniczący Komisji zapytała, czy są inne propozycje do porządku obrad? Wobec braku innych 

propozycji Przewodniczący Komisji zaproponowała poszerzenie porządku obrad o punkt pod 

nazwą: Wyrażenie opinii w sprawie projektu uchwały w sprawie udzielenia dotacji celowej 

Samodzielnemu Publicznemu Zespołowi Przychodni Specjalistycznych we Włocławku. Projekt 

uchwały w sprawie udzielenia dotacji celowej Samodzielnemu Publicznemu Zespołowi Przychodni 

Specjalistycznych we Włocławku radni otrzymali w dniu dzisiejszym. Przewodnicząca Komisji 

zapytała członków Komisji, kto jest za poszerzeniem porządku obrad o punkt 8 pod nazwą: 

„Wyrażenie opinii w sprawie projektu uchwały w sprawie udzielenia dotacji celowej 
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Samodzielnemu Publicznemu Zespołowi Przychodni Specjalistycznych we Włocławku”, a 

dotychczasowy punkt 8 będzie punktem 9 porządku obrad i przeprowadziła procedurę głosowania. 

Wyniki głosowania: 

Za-3 

Przeciw-0 

Wstrzymało się-0 

Następnie Przewodniczący Komisji zapytała członków Komisji, kto jest za przyjęciem 

poszerzonego porządku obrad i przeprowadziła procedurę głosowania. 

Wyniki głosowania: 

za-3 

przeciw-0 

wstrzymało się-0 

Na podstawie przeprowadzonego głosowania Przewodniczący Komisji stwierdziła, że komisja 

przyjęła porządek obrad składający się z 11 punktów.  

Porządek obrad przedstawiał się następująco: 

1. Otwarcie obrad Komisji. 

2. Stwierdzenie quorum.  

3. Przyjęcie porządku obrad. 

4. Przyjęcie protokołu nr 4/19 z posiedzenia Komisji Zdrowia i Spraw Społecznych  

z dnia 23 kwietnia 2019 r. 

5. Sprawozdanie z działalności  i  efektów  pracy powiatowego centrum pomocy rodzinie we  

Włocławku w 2018 roku oraz zestawienie potrzeb w zakresie systemu pieczy zastępczej. 

6. Ocena zasobów pomocy społecznej. 

7. Sprawozdanie Dyrektora Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie we Włocławku  

z działalności jednostki za rok 2018.  

8. Wyrażenie opinii w sprawie projektu uchwały w sprawie udzielenia dotacji celowej 

Samodzielnemu Publicznemu Zespołowi Przychodni Specjalistycznych we Włocławku.  

9. Sprawozdanie z realizacji Powiatowej Strategii Rozwiązywania Problemów Społecznych w 

Powiecie Włocławskim na lata 2016-2025 w roku 2018.  

10. Sprawy różne. 

11. Zamknięcie obrad Komisji. 

Porządek obrad stanowi załącznik nr 3 do niniejszego protokołu.  

Na obrady przybyli Pan Roman Tomaszewski oraz Pan Roman Gołębiewski – Starosta Włocławski. 

W obradach uczestniczy 5 członków komisji.  

 

4. Przyjęcie protokołu nr 4/19 z posiedzenia Komisji Zdrowia i Spraw Społecznych  

z dnia 23 kwietnia 2019 r. 

 

Przewodniczący Komisji  poinformowała, że z ostatniego posiedzenia Komisji został sporządzony 

protokół nr 4/19 z dnia 23 kwietnia 2019 r., który był do wglądu w Biurze Rady i Ochrony 

Informacji. Przewodniczący Komisji zapytał członków Komisji, czy mają uwag do sporządzanego 

protokołu? Wobec braku uwag Przewodniczący Komisji zapytała członków Komisji, kto jest za 

przyjęciem protokołu i przeprowadziła procedurę głosowania. 

Wyniki głosowania: 

Za-5 

Przeciw-0 

Wstrzymało się-0 

Na podstawie przeprowadzonego głosowania Przewodniczący Komisji stwierdziła, że protokół nr 

4/19 z posiedzenia Komisji Zdrowia i Spraw Społecznych z dnia 23 kwietnia 2019 r. został 

przyjęty.  
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5. Sprawozdanie z działalności  i  efektów  pracy powiatowego centrum pomocy 

rodzinie we  Włocławku w 2018 roku oraz zestawienie potrzeb w zakresie systemu 

pieczy zastępczej. 

 

Przewodnicząca Komisji poprosiła Panią Agnieszkę Łobodę – Dyrektora Powiatowego 

Centrum Pomocy Rodzinie  we Włocławku o przedstawienie tematu.  

Pani Agnieszka Łoboda – Dyrektor Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie  we Włocławku 
poinformowała, że zgodnie  ustawą z dnia 9 czerwca 2011 r. o wspieraniu rodziny i systemie pieczy 

zastępczej zadania związane z zapewnieniem dzieciom pieczy zastępczej należą do zadań własnych 

powiatu. Ustawa wyraźnie podzieliła kompetencję między samorząd gminy i powiatu w zakresie 

pracy z rodziną biologiczną, co należy do zadań własnych gmin, a organizacją przez powiat pieczy 

zastępczej. Kierownik powiatowego centrum pomocy rodzinie składa zarządowi powiatu coroczne 

sprawozdanie z działalności powiatowego centrum pomocy rodzinie oraz przedstawia zestawienie 

potrzeb w zakresie sytemu pieczy zastępczej.  Starosta Włocławski w drodze zarządzenia Nr. 

65/2011 z dnia 6 grudnia 20111r. wyznaczył Powiatowe Centrum Pomocy Rodzinie we Włocławku 

na organizatora rodzinnej pieczy zastępczej w powiecie włocławskim.  Zgodnie z art. 75 ust. 15 

ustawy stanowi: „Do zadań organizatora rodzinnej pieczy zastępczej należy w szczególności 

przedstawienie staroście i radzie powiatu corocznego sprawozdania z efektów pracy”. Dyrektor 

poinformowała, że powoli spada liczba rodzin zastępczych i liczba umieszczonych w nim dzieci. 

Głównym powodem umieszczania w rodzinie zastępczej było uzależnienie rodziców od alkoholu. 

Największą bolączką jest brak kandydatów na rodziców zastępczych.  

Przewodniczący Komisji zapytała, czy do przedłożonej informacji są  jakieś pytania? 

Wobec braku pytań Przewodniczący Komisji zapytała, kto jest za pozytywnym zaopiniowaniem 

Sprawozdania z działalności  i  efektów  pracy powiatowego centrum pomocy rodzinie we  

Włocławku w 2018 roku oraz zestawienie potrzeb w zakresie systemu pieczy zastępczej i 

przeprowadziła procedurę głosowania. 

Wyniki głosowania: 

Za-5 

Przeciw-0 

Wstrzymało się-0 

Na podstawie przeprowadzonego głosowania Przewodniczący Komisji stwierdziła, że komisja 

pozytywnie zaopiniowała Sprawozdanie z działalności  i  efektów  pracy powiatowego centrum 

pomocy rodzinie we  Włocławku w 2018 roku oraz zestawienie potrzeb w zakresie systemu pieczy 

zastępczej. 

Sprawozdanie z działalności  i  efektów  pracy powiatowego centrum pomocy rodzinie we  

Włocławku w 2018 roku oraz zestawienie potrzeb w zakresie systemu pieczy zastępczej stanowi 

załącznik nr 4 do niniejszego protokołu. 

 

6. Ocena zasobów pomocy społecznej. 

 

Przewodnicząca Komisji poinformowała, że członkowie Komisji wraz z zawiadomieniem 

otrzymali Ocenę zasobów pomocy społecznej. Przewodnicząca Komisji poprosiła Panią Agnieszkę 

Łobodę – Dyrektora Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie  we Włocławku o przedstawienie 

tematu.  

Pani Agnieszka Łoboda – Dyrektor Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie  we Włocławku 
poinformowała, że zgodnie z art. 16a ust.1 ustawy z dnia 12 marca 2004 r. o pomocy społecznej 

powiat przygotowuje ocenę zasobów pomocy społecznej w oparciu o analizę lokalnej sytuacji 

społecznej i demograficznej. Stosownie do zapisu ust. 4 art. 16a powołanej wyżej ustawy o pomocy 

społecznej organ wykonawczy jednostki samorządu terytorialnego przedstawia co roku do dnia 30 

kwietnia ocenę zasobów pomocy społecznej. Ocena wraz z rekomendacjami jest podstawą do 

planowania budżetu na rok następny. Zasoby pomocy społecznej Powiatu Włocławskiego, 

określone w przedłożonej ocenie, obejmują w szczególności infrastrukturę, kadrę, organizacje 

pozarządowe i nakłady finansowe na zadania pomocy społecznej bez względu na podmiot je 
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finansujący  i realizujący. Ocena natomiast obejmuje osoby i rodziny korzystające z pomocy 

społecznej, rodzaje ich problemów oraz ich rozkład ilościowy. Załączony do uchwały dokument 

opracowany został w oparciu o szablon obowiązujący wszystkie powiatowe centra pomocy rodzinie 

w całym kraju, zamieszczony w Centralnej Aplikacji Statystycznej. W raporcie zawarte są 

informacje na temat infrastruktury, kadry, organizacjach pozarządowych oraz środkach 

finansowych, które kierowane są do instytucji pomocy społecznej jak i wspierania rodzin i systemu 

pieczy zastępczej. Na podstawie przedłożonych dokumentów proponuje się zintensyfikowanie 

następujących działań tj. zabezpieczenie istniejącym rodzinom różnych form wsparcia, promocję 

rodzicielstwa zastępczego w celu zabezpieczenia dzieciom opieki i pozyskania kandydatów, 

najlepiej jak byłby to rodzinne pogotowie opiekuńcze, które na czas trwania postępowania 

sądowego zabezpieczyłoby wsparcie dzieciom i inwestycje w infrastrukturę istniejących jednostek 

w celu poprawy warunków bytowych i bezpieczeństwa mieszkańców tych placówek powiatowych.  

Przewodniczący Komisji  otworzyła dyskusję. Przewodnicząca Komisji  powiedziała, że 

demografia się zmienia będzie zmieniała się dalej i trzeba w tym kierunku podejmować dobre 

decyzje.  

Wobec braku głosów  w dyskusji Przewodniczący Komisji zapytała, kto jest za pozytywnym 

zaopiniowaniem Oceny zasobów pomocy społecznej i przeprowadziła procedurę głosowania. 

Wyniki głosowania: 

Za-5 

Przeciw-0 

Wstrzymało się-0 

Na podstawie przeprowadzonego głosowania Przewodniczący Komisji stwierdziła, że komisja 

pozytywnie zaopiniowała Ocenę zasobów pomocy społecznej. 

Ocena zasobów pomocy społecznej stanowi załącznik nr 5 do niniejszego protokołu. 

 

 

7. Sprawozdanie Dyrektora Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie we Włocławku  

z działalności jednostki za rok 2018.    

 

Przewodnicząca Komisji poprosiła Panią Agnieszkę Łobodę – Dyrektora Powiatowego 

Centrum Pomocy Rodzinie  we Włocławku o przedstawienie tematu.  

Pani Agnieszka Łoboda – Dyrektor Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie  we Włocławku 
poinformowała, że zgodnie z art.112 ust. 12 ustawy z dnia 12 marca 2004 r. o pomocy społecznej  

kierownik powiatowego centrum pomocy rodzinie składa radzie powiatu corocznie sprawozdanie  

z działalności centrum oraz przedstawia wykaz potrzeb w zakresie pomocy społecznej. Mając 

powyższe na uwadze przedłożono sprawozdanie z działalności Powiatowego Centrum Pomocy 

Rodzinie za 2018 rok. W niniejszym sprawozdaniu zawarto również informację z realizacji 

Powiatowego programu przeciwdziałania przemocy w rodzinie oraz ochrony ofiar przemocy na lata 

2016-2020 za rok 2018 stosownie do zapisu pkt IX w.w Programu, przyjętego Uchwałą nr 

XVII/169/16 Rady Powiatu z dnia 30 sierpnia 2016 r. W Powiatowym Centrum Pomocy Rodzinie 

zatrudnionych było 15 osób, na 14,25 etatu. W domach pomocy społecznej według stanu na dzień 

31.12.2018 r. było 318 miejsc, w których zamieszkiwało 317 mieszkańców. W okresie od stycznia 

do grudnia 2018 r. umieszczono w domach pomocy społecznej 49 osób. Natomiast w ciągu 2018 r. 

z domów pomocy społecznej odeszło również 49 osób, w tym: 42 zmarły, 4 osoby przeniesione 

zostały do innych placówek, 1 osoba usamodzielniła się oraz 2 powróciły do rodziny.  Z 317 

Mieszkańców na dzień 31.12.2018 r. 41 osób nie opuszczało łóżka, co stanowi 12,93 % ogółu. 

Zgodnie z listą osób oczekujących prowadzoną przez Powiatowe Centrum Pomocy Rodzinie 

we Włocławku na dzień 31.12.2018 r. na umieszczenie w domach pomocy społecznej                      

oczekiwało 13 osób, w tym: w Domu Pomocy Społecznej w Kurowie – 11 osób oraz w Domu 

Pomocy Społecznej w Rzeżewie – 2 osoby. Na rehabilitację społeczną w 2018 r. przeznaczono 

łącznie 535.959 zł. W 2018r. powiat włocławski za pośrednictwem Powiatowego Centrum Pomocy 

Rodzinie realizował pilotażowy program „Aktywny Samorząd”, którego głównym celem było 

wyeliminowanie lub zmniejszenie barier ograniczających uczestnictwo osób niepełnosprawnych  
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w życiu społecznym, zawodowym i w dostępie do edukacji. Powiat włocławski za pośrednictwem 

Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie realizował projekt partnerski pn. „Rodzina w Centrum” 

współfinansowany w ramach Regionalnego Programu Operacyjnego Województwa Kujawsko - 

Pomorskiego na lata 2014-2020, w ramach osi priorytetowej 9 Solidarne społeczeństwo Działania 

9.3 Rozwój usług zdrowotnych i społecznych, Poddziałania 9.3.2 Rozwój usług społecznych. 

Projekt realizowany był w partnerstwie   z Regionalnym Ośrodkiem Polityki Społecznej w Toruniu 

- partner wiodący oraz z powiatami/PCPR-ami  i miastami na prawach powiatu/MOPR  

w województwie kujawsko-pomorskim, gdzie powstały Centra Wspierania Rodzin (CWR) jako 

miejsca organizacji specjalistycznych usług wsparcia rodziny. Do projektu powiat włocławski 

przystąpił w 2016 r. Powiatowe Centrum Pomocy Rodzinie na bieżąco współpracował z 

organizacjami pozarządowymi działającymi na terenie powiatu włocławskiego tj.: 

- Stowarzyszenie Osób i Rodzin Niepełnosprawnych oraz Rodzin Patologicznych w Boniewie,  

- Stowarzyszenie Osób i Rodzin Osób Niepełnosprawnych oraz Rodzin Patologicznych „Życzliwe 

serce” w Izbicy Kuj. informując o wszelkich programach dających możliwość uzyskania dotacji 

na realizację zadań statutowych. 

Współpraca nawiązana była również z przewodniczącymi Związków: Emerytów i Rencistów, 

Polskiego Związku Niewidomych.  

Pracownicy uczestniczyli w spotkaniach organizowanych przez w/w organizacje, na których 

przekazywane były informacje dotyczące praw i obowiązków osób niepełnosprawnych 

i potrzebujących pomocy. Przekazywane były również informacje o zadaniach statutowych PCPR 

jak również wszelkie możliwe materiały w tym zakresie. 

Powołana Zarządzeniem Nr 41/2015 Starosty Włocławskiego z dnia 09 listopada 2015r. Powiatowa 

Społeczna Rada do Spraw Osób Niepełnosprawnych, opiniowała projekty uchwał rady powiatu pod 

kątem ich skutków dla osób niepełnosprawnych.  

Przewodnicząca Komisji zapytała, czy są pytania do przedłożonej informacji? 

Wobec braku uwag Przewodniczący Komisji zapytała, kto jest za pozytywnym zaopiniowaniem 

Sprawozdania Dyrektora Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie we Włocławku  

z działalności jednostki za rok 2018 i przeprowadziła procedurę głosowania. 

Wyniki głosowania: 

Za-5 

Przeciw-0 

Wstrzymało się-0 

Na podstawie przeprowadzonego głosowania Przewodniczący Komisji stwierdziła, że komisja 

pozytywnie zaopiniowała Sprawozdanie Dyrektora Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie we 

Włocławku z działalności jednostki za rok 2018. 

Sprawozdanie Dyrektora Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie we Włocławku  

z działalności jednostki za rok 2018 stanowi załącznik nr 6 do niniejszego protokołu.  

 

8. Wyrażenie opinii w sprawie projektu uchwały w sprawie udzielenia dotacji celowej 

Samodzielnemu Publicznemu Zespołowi Przychodni Specjalistycznych we Włocławku.  

 

Przewodnicząca Komisji poinformowała, że w dniu dzisiejszym członkowie komisji otrzymali 

projekt uchwały w sprawie udzielenia dotacji celowej Samodzielnemu Publicznemu Zespołowi 

Przychodni Specjalistycznych we Włocławku. Przewodnicząca Komisji poprosiła Dyrektor SPZPS 

we Włocławku o przedstawienie tematu.  

Dyrektor SPZPS we Włocławku poinformował, że po sprawdzeniu sytuacji ekonomicznej 

jednostki, chcąc dostosować do wymogów ustawowych związanych z elektronicznym obiegiem 

dokumentów, jednostka wystąpiła o dofinansowanie na rozbudowę istniejącej infrastruktury 

informatycznej. W 2020 roku będzie musiała wyjść do wszystkich jednostek. W przypadku SPZPS 

we Włocławku brakuje komputerów, monitorów, serwera jak i również serwera, który pomógłby  

w sposób sprawny i efektywny zarządzać jednostką tym samym spełnić wymogi ustawowe.  

W związku z powyższym jednostka wystąpiła o  udzielenie dotacji z budżetu Powiatu 

Włocławskiego Samodzielnemu Publicznemu Zespołowi Przychodni Specjalistycznych we 
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Włocławku z przeznaczeniem na dofinansowanie inwestycji pn.: „Rozbudowa informatycznej sieci 

komputerowej”. Dzięki tej dotacji jednostka będzie mogła w przyszłym roku w większym spokoju 

przystąpić do kolejnego kontraktowania z NFZ. Jednym z wymogów jest posiadanie 

odpowiedniego systemu informatycznego, który pozwala NFZ jak i innym instytucjom 

współpracującym z SPZPS we Włocławku na szybki dostęp do dokumentacji. Na dzień dzisiejszy 

jednostka nie jest w stanie tego realizować, ponieważ jest to duży wydatek, a przychody jednostki i 

środki, które uzyskuje z NFZ nie wystarczają na to, żeby móc zrealizować tak duży wydatek jakim 

jest zakup, wdrożenie a następnie utrzymanie całego systemu. Wstępnie szacuje się na zakup 

samego sprzęt informatyczny (komputery) 250 000 zł. 50 000 zł prawdopodobnie będzie 

kosztowało oprogramowanie.  W tym oprogramowaniu dyrektor chciałby wyjść naprzeciw sytuacji, 

która jest w SPZPS we Włocławku, gdzie pracuje dużo lekarzy w zaawansowanym wieku i nie chcą 

pisać. Są programy polegające na tym , że mówi się do komputera, który sam to spisuje. Dyrektor 

chciałby to zrealizować, aby nie tracić tych lekarzy. Do tego również potrzebne jest zakupienie 

odpowiedniego serwera, który zabezpieczy ewentualny wypływ danych. Jednostki jest w stanie 

tylko to zrobić dzięki dofinansowaniu z  budżetu powiatu. 

Przewodniczący Komisji zapytała Pana  Dyrektora SPZPS we Włocławku, czy robił rozeznanie  

w  NFZ o możliwości skorzystania z takiego dofinansowania. W grudniu 2018 r. takie 

dofinansowanie przez NFZ było udzielane. Następnie Przewodniczącą komisji zapytała, czy 

rozbudowa sieci komputerowej będzie dokonana tyko na ul. Szpitalnej, czy też  w innych 

jednostkach SZPPS we Włocławku (ul. Łady, ul. Radosnej, ul. Stodólnej)? Przewodniczący 

Komisji powiedziała, że budynku SZPS we Włocławku są na granicy wytrzymałości. Następnie 

Przewodniczący Komisji  zapytała, czy nie warto byłoby udoskonalić ten podstawowy budynek i 

dopiero ten sprzęt informatyczny montować w budynku. Czy dyrektor robił rozeznanie na temat 

otrzymania zewnętrznego dofinansowania na rozbudowę sieci komputerowej? 

Dyrektor SPZPS we Włocławku odpowiedział, że jeśli chodzi o infrastrukturę to dyrektor ma na 

myśli wszystkie 3 obiekty. Na obiekcie przy ul. Szpitalnej znajduje się światłowód. Jeśli  

w przyszłym czasie podjęto by decyzje o budowie nowego budynku na ul. Szpitalnej to nie 

powoduje zniszczeń, ponieważ jest to na kablu sieciowym i można ją przenieść w każde inne 

miejsce. Inna sytuacja ma miejsce  w obiektach przy ul. Radosnej i przy ul. Łady.  Nie ma 

rozciągniętej całej sieci informatycznej, czyli kabli. Jest to brane częściowo we własnym zakresie 

położenie kabli, które wewnątrz tego budynku pozwoliłby zacząć funkcjonować. Dyrektor chciałby 

w obiekcie znajdującym się przy ul. Łady wprowadzić centralną rejestrację. Dyrektor przy 

nakładzie własnych ludzi jest wstanie położyć te kable. W obiekcie ul. Radosnej jest ona bardziej 

rozbudowana i są podejmowane pewne kroki, aby ją zmodyfikować, ale informatyzacja i komputer 

też tam by był potrzebne. Jedyną rzeczą, która w tej chwili nie bierze pod uwagę ze względu na 

duży koszt połączenia tych wszystkich budynków przy ul. Radosnej, ul. Łady, ul. Szpitalnej. 

Tworzone są wewnętrzne serwery i dane będą przegrywane na pendrive i dostarczane do obiektu 

przy ul. Szpitalnej, do działu, który zajmuje się rozliczaniem z NFZ. Dyrektor nie zakłada zbyt 

dużych kosztów, ale chciałby aby wszystkie obiekty miały w  sobie informatyzacje. Dyrektor 

powiedział, że nie miał czasu, aby dokonać rozeznania na temat możliwości pozyskania innych 

środków i to jest wina dyrektora. W tamtym roku było jakieś dofinansowanie, czy w tym roku 

będzie to dyrektor nie wie i nie umie na to pytanie odpowiedzieć.  

Przewodniczący Komisji powiedziała, że jeśli ministerstwo narzuca wymogi, które trzeba spełnić 

np. e-recepty to ministerstwo przeznacza na ten cel odpowiednie środki finansowe.  Trzeba się 

dowiedzieć, czy w tym roku będą na ten cel środki, ponieważ  w tamtym roku taka możliwość była. 

Przewodniczący Komisji powiedziała, że dyrektor powinien szanować tych lekarzy, którzy pracują 

w jednostce, ponieważ każdy lekarz jest na wagę złota. Młodzi lekarze wyjeżdżają za granice, 

ponieważ tam otrzymują wyższe zarobki.  

Radny Roman Tomaszewski powiedział, że dyrektor zaskoczył go swoją odpowiedzią, ponieważ 

już na początku wnioskuje o 300 000 zł, a nie zrobił rozeznania całościowego, czy rzeczywiście to 

jest najpilniejsza rzecz, która jest potrzebna. Radny zaproponował, aby dobrze się rozejrzeć po tym 

obiekcie i dopiero wtedy wnioskować o pieniądze na pilniejsze potrzeby.  



7 

Dyrektor SPZPS we Włocławku odpowiedział, że szanuje wypowiedź radnego, ponieważ jest 

bardzo cenna. Dyrektor nie rozeznał wszystkiego. Niemniej jednak znając procedurę przetargów, 

które jednostka będzie musiała wdrożyć ze względu na to, że przekraczana jest kwota 30 000 euro. 

Znając sytuację jaka jest może dojść do tego, że ten czas wydłuży się, ponieważ zbliża się okres 

wakacyjny, a osoby odpowiedzialne za te sprawy będą przebywały na urlopach. Jeśli w 3 kwartale 

okaże się coś z przetargiem jest nie tak, to dyrektorowi nie uda się zrealizować zapisów ustawy z 

której wynika, że na dzień 1 stycznia 2020 roku ma być obowiązek elektronicznego biegu 

dokumentów jest wiele problemów w jednostce i one wymagają większego czasu i poznania głębiej 

tych wielu rzeczy. W tym momencie patrząc na to jak wyglądają sytuacje przetargowe  dyrektor 

wyszedł z tego założenia, żeby moc w przyszłym roku przystąpić do kontraktowania z NFZ, i 

spełniać wymogi. Jeśli jednostka nie będzie w stanie zrealizować zapisów ustawowych to 

kontraktowanie z NFZ może być utrudnione.  

Starosta Włocławski powiedział, że pan Sławomir Paździerski pełni od krótkiego czasu funkcję 

Dyrektora SPZSP we Włocławku. Wszyscy zdają sobie sprawę z tego, że sytuacja w tej jednostce 

nie jest łatwa jak we wszystkich jednostkach służby zdrowia. Powiat włocławski na swoich barkach 

ma duży obowiązek społeczny prowadzenia i rozwoju tej jednostki. Starosta po tygodniu 

urzędowania Pana Dyrektora SPZPS we Włocławku spotkał się z nim i przedstawił staroście 

problem informatyzacji i wszyscy zdają sobie sprawę z tego, że przyjdzie moment, że NFZ nie 

będzie się pytał czy to mamy, dlaczego tego nie ma, i jednostka może tego kontraktu nie uzyskać. 

Tym bardziej, że nie wiadomo, czy w miesiącu lipcu nastąpi nowe kontraktowanie, czy 

aneksowanie. Starosta uważa wniosek za zasadny. W budżecie przygotowanym przez 

poprzedników było zapisane 100 000 zł, obecny zarząd zwiększa to do 300 000 zł. Jeśliby pojawiły 

się z NFZ jakieś dodatkowe środki to na pewno dyrektor ten temat wybada. W tej jednostce jest tyle 

potrzeb, że powiat będzie w stanie je wykonać. Pierwszy etap informatyzacji był już 

przeprowadzany i starosta nie pamięta, żeby jednostka korzystała z takich zewnętrznych środków. 

Starosta będzie rozmawiał z dyrektorem, aby pozyskać zewnętrzne środki, ponieważ każde środki 

są potrzebne. Odbyły się rozmowy z przedstawicielami Województwa Kujawsko-Pomorskiego, 

których teren wspólnie w zakresie ochrony zdrowia na skrzyżowaniu ul. Wyszyńskiego i Szpitalnej  

administrujemy, ale prowadzą to dwie odrębne placówki. Toczą się rozmowy w zakresie rozwoju 

tej jednostki. Wszyscy zdają sobie sprawę, że w takiej formule budynków i jego stanu długiej próby 

czasu nie wytrzyma. Trzeba zrobić wszystko, aby wspierać tą jednostkę. Zarówno ta dotacja jak być 

może pojawią się rozmowy o innych rozwiązaniach, aby stać się konkurencyjnym na rynku 

włocławskim i zapewnić mieszkańcom powiatu, miasta Włocławek bezpłatną opiekę zdrowotną. 

Starosta podziękował dyrektorowi za inicjatywę tego oprogramowania dla lekarzy. Staroście 

wydaje się to słuszny kierunek, aby lekarze nie odchodzili z jednostki. Nawet z tego względu 

wniosek ten jest zasadny. Dyrektor objął prowadzenie jednostki w niełatwym okresie, jednostka w 

pierwszym kwartale wypracowała stratę. Dyrektor podejmuje działania, aby to zniwelować. 

Starosta poprosił radnych o poparcie tego wniosku. Jest on zasadny i niezbędny do prawidłowego 

działania jednostki na ten moment i zabezpieczenia interesów mieszkańców.  

Wobec braku dalszych głosów w dyskusji Przewodnicząca Komisji zapytała, kto jest za 

pozytywnym zaopiniowaniem projektu uchwały w sprawie udzielenia dotacji celowej 

Samodzielnemu Publicznemu Zespołowi Przychodni Specjalistycznych we Włocławku i 

przeprowadziła procedurę głosowania. 

Wyniki głosowania: 

Za-5 

Przeciw-0 

Wstrzymało się-0 

Na podstawie przeprowadzonego głosowania Przewodniczący Komisji stwierdziła, że komisja 

pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie udzielenia dotacji celowej Samodzielnemu 

Publicznemu Zespołowi Przychodni Specjalistycznych we Włocławku. 

Projekt uchwały w sprawie udzielenia dotacji celowej Samodzielnemu Publicznemu Zespołowi 

Przychodni Specjalistycznych we Włocławku stanowi załącznik nr 7 do niniejszego protokołu.  
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9. Sprawozdanie z realizacji Powiatowej Strategii Rozwiązywania Problemów 

Społecznych w Powiecie Włocławskim na lata 2016-2025 w roku 2018.  

 

Przewodnicząca Komisji poprosiła Panią Agnieszkę Łobodę – Dyrektora Powiatowego 

Centrum Pomocy Rodzinie  we Włocławku o przedstawienie tematu.  

Pani Agnieszka Łoboda – Dyrektor Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie  we Włocławku 
poinformowała, że sprawozdanie opracowane zostało na podstawie dokumentów przekazanych 

przez Dyrektora Samodzielnego Publicznego Zespołu Przychodni Specjalistycznych we 

Włocławku, Dyrektora Powiatowego Urzędu Pracy we Włocławku i Naczelnika Wydziału Edukacji 

i Spraw Społecznych Starostwa Powiatowego we Włocławku oraz materiałów Powiatowego 

Centrum Pomocy Rodzinie we Włocławku. Pani dyrektor dodała, że są to zapisane problemy, o 

których wcześniej była mowa, w różnym ujęciu. Z uwagi na to, że problemy społeczne powiatu 

zostały zidentyfikowane na poziomie ubóstwa, bezrobocia, trudności w sprawach opiekuńczo – 

wychowawczych, niepełnosprawności mieszkańców powiatu i towarzyszące tym kwestiom sprawy 

związane z nadużywaniem alkoholu, czy też stosowaniem przemocy. Zadania realizowane są 

wspólnie, z różnych źródeł przez Powiatowy Urząd Pracy, przez Samodzielny Publiczny Zespół 

Przychodni Specjalistycznych, Powiatowe Centrum Pomocy Rodzinie, szkoły powiatowe poradnie 

psychologiczno – pedagogiczne, z różnych środków: ze środków PFRON, Funduszu Pracy, 

środków własnych powiatu i środków pozostających w dyspozycji placówek oświatowych czy 

SPZPS.  

Przewodnicząca Komisji zapytała, czy są pytania do przedłożonej informacji? 

Wobec braku uwag Przewodniczący Komisji zapytała, kto jest za pozytywnym zaopiniowaniem 

Sprawozdania z realizacji Powiatowej Strategii Rozwiązywania Problemów Społecznych w 

Powiecie Włocławskim na lata 2016-2025 w roku 2018i przeprowadziła procedurę głosowania. 

Wyniki głosowania: 

Za-5 

Przeciw-0 

Wstrzymało się-0 

Na podstawie przeprowadzonego głosowania Przewodniczący Komisji stwierdziła, że komisja 

pozytywnie zaopiniowała Sprawozdanie z realizacji Powiatowej Strategii Rozwiązywania 

Problemów Społecznych w Powiecie Włocławskim na lata 2016-2025 w roku 2018. 

Sprawozdanie z realizacji Powiatowej Strategii Rozwiązywania Problemów Społecznych w 

Powiecie Włocławskim na lata 2016-2025 w roku 2018 stanowi załącznik nr 8 do niniejszego 

protokołu. 

 

8. Sprawy różne 

 

Przewodniczący Komisji zapytała członków Komisji, czy mają jakieś sprawy lub wnioski, które 

należałoby podnieść w tym punkcie? 

Nie było żadnych głosów.  

 

9.  Zakończenie obrad. 

 

Po zrealizowaniu porządku obrad Przewodniczący Komisji Zdrowia i Spraw Społecznych w dniu 28 

maja 2019 roku o godzinie 14:55 dokonała zamknięcia obrad Komisji.     

                                                                                                                                                                 
                                                                                                           Przewodnicząca Komisji   

                                                                                                      Zdrowia i Spraw Społecznych 

                                                                                                     

                                 Ewa Kończyńska  
 
Ze Starostwa Powiatowego protokołowała: 

Marta Grzegórska………………………….. 


